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اگر شما هم به اصطلاح حقوق بگیر یک شرکت دولتی 

یــا خصوصی باشــید، وقتی فیــش حقوقی تان را گزارش
می گیرید، حتما چشــمتان به گزینــه مالیات در 
ستون کسور افتاده است. رقمی که هر کارمند و کارگری در هر جای 
کشــور موظف به پرداخت آن اســت. بســیاری از افراد جامعه با 
درآمدهای بسیار کم، به صورت خودکار، مالیاتشان را می پردازند، اما 
گروه هایــی از متنفذان و مرفهان هســتند که سال هاســت برای 
پرداخت نکردن مالیات نه فقط تلاش می کنند بلکه برای رسیدن 
به این مقصود می جنگند، زد و بند می کنند، قانون را دور می زنند، 
خود را مظلوم جلوه می دهنــد و از هر حربه و رابطه ای اســتفاده 
می کنند که مبادا ریالی از کف شان به عنوان مالیات نرود. تعدادی از 
فعالان عرصه فرهنگ و ســرگرمی هم از این گروه هستند. »فعال 
عرصه فرهنگ و سرگرمی« با »هنرمند« نســبتی ندارد. هنرمند 
می تواند به ژرفای روح انسان ها نقب بزند و عمیق ترین و ناب ترین 
عواطف بشــری را در کارش بازتاب دهد، اما فعال عرصه فرهنگ و 
ســرگرمی در بهترین حالت تکنســینی اســت که می تواند چند 
دقیقه ای وسایل سرگرمی و تفریح مخاطب را فراهم کند و به جای 
ارائه هر چیز ناب و اصیل، به کلیشــه و تکرار دست می یازد. البته 
هنرمندان راستین هم می توانند از زیر بار پرداخت مالیات دربروند، 
اما وقتی فعالان عرصه فرهنگ و ســرگرمی، برای مالیات ندادن، 
کارهایی را که برای کسب درآمد و پر کردن جیب خودشان انجام 
داده اند، به عنوان هنر جا می زنند و ســعی می کنند شهرت شان را 
وسیله کسب سود نامشروع قرار دهند، لازم است که جایگاه شان و 
نیز حقوق و وظایف شهروندی شــان را به آنها یــادآوری کرد. در 
سال های گذشته فعالان عرصه فرهنگ و سرگرمی - که به رغم میل 
خودشان، جامعه عنوان سلبریتی را برای توصیف شان انتخاب کرده 
است - کوشیده بودند از طرق مختلف از زیر بار پرداخت مالیات فرار 
کنند، اما وزیر ارشاد دولت سیزدهم شنبه شب در برنامه تلویزیونی 
»جهان آرا« خبر داد که قرار اســت این رویه ناصواب اصلاح شود و 

سلبریتی ها هم باید مالیات بدهند.

اینگمار برگمان؛ چهره به چهره با قانون
بالاتر گفتیم گاه هنرمندان راســتین هــم از دادن مالیات طفره 
می روند. ژانویه 1976، اینگمار برگمان، فیلمســاز شهیر سوئدی 
و یکی از بنیانگذاران ســینمای مدرن اروپا، خوش وخرم سرش به 
کارهای هنری خودش گرم بود که سر و کله مأموران مالیات پیدا 
شــد. مأموران مالیات در دفتر کار یکــی از یکتاترین کارگردانان 

تاریخ سینمای جهان مستقر و مشغول حساب و کتاب می شوند. به 
نوشته برگمان در کتاب »فانوس خیال«، او از این بابت نگرانی ای 
نداشــت. روزی برگمان و گروه تئاتری اش مشغول تمرین »رقص 
مرگ« آگوست اســتریندبرگ بودند که به او می گویند دو پلیس 
می خواهند فورا بــا او صحبت کنند. برگمان علــت این تعجیل را 
نمی فهمد. به بازیگرانش می گوید تمرین را ادامه دهند و خودش به 
دیدن دو پلیس می رود. پلیسی با پالتویی تیره به او نزدیک می شود 
و خودش را معرفی می کند. وقتــی برگمان علت این همه عجله را 
از او جویا می شود، پلیس به او می گوید که این یک مسئله مالیاتی 
است. از اینجا به بعد تمام زندگی این کارگردان بلندآوازه تحت تأثیر 
پرونده مالیاتی اش قرار می گیــرد. برگمان به تخلف مالیاتی متهم 
می شــود، اما خودش معتقد بود که او تعمدا مرتکب خلاف نشده 
و تنها اشــتباهش این بوده که اســناد مالیاتی ای را که از محتوای 
آنها خبر نداشته، امضا کرده و همین او را به دردسر انداخته است. 
اشتهار و جایگاه برگمان در سینمای جهان و کشور سوئد، تأثیری 
در حل و فصل سریع ماجرا یا سرپوش گذاشتن بر تخلفی که انجام 
داده ندارد. همه در مقابل قانون برابر هســتند. برگمان باید دینش 
را به کشــورش ادا کند و حالا که چنین نکرده، به دردسر می افتد. 
فشار افکار عمومی و رسانه ها بر برگمان ادامه می یابد تا جایی که او 
مجبور به ترک خاک کشورش می شود. برگمان 9سال از سوئد دور 
بود و در نهایت مبلغی بالغ بر 180هزار کرون سوئد پرداخت کرد تا 
توانست بی دردسر به کشورش بازگردد، هرچند برخی سوئدی های 

مقرراتی هیچ گاه تمرد او از قانون را نبخشیدند.
چه ادعای برگمــان را بپذیریم کــه خودش را بی گنــاه و قربانی 
بی خبری اش از روال های قانونی می دانســت و چه خیال کنیم او 
در ماجرای پرونده مالیاتی اش آگاهانه از دادن مالیات ســر باز زده 
است، به هر حال این ماجرا بر زندگی و حرفه برگمان اثر گذاشت. 
قوانین کشور ســوئد ایجاب می کرد برگمان که اتفاقا درآمد خوبی 
داشــت، مالیاتش را تمام و کمال پرداخت کند. کســی برای یکی 
از مهم تریــن کارگردانان جهان جایگاهــی ورای قانون قائل نبود. 
کسی فکر نمی کرد چون برگمان اضطراب های بشری را به تصویر 
کشیده و در مفاهیم پیچیده هســتی غور کرده، می تواند بالاتر از 
قانون بایســتد و مالیاتش را ندهد. برگمان هنرمند راستینی است 
که با ســلبریتی هایی که با یک موج به اوج می رونــد و با یک فوج 
به کنج می گریزند، زمین تا آســمان توفیــر دارد. حالا تکلیف این 
سلبریتی های پرتوقع که می خواهند به نام هنر اما به کام خودشان 

مالیات ندهند چیست؟ 

تصحیح یک کم کاری 
مطابق قانــون بنــد »ل« قانون مالیات های مســتقیم کشــور 
فعالیت های انتشاراتی، مطبوعاتی، فرهنگی و هنری طبق شرایطی 
از مالیات معاف هستند. این قانون دارای مواد و تبصره هایی است 
که آوردن ریز به ریزشــان در اینجا ضرورتی ندارد. اما پرســش 
اصلی این اســت که آیا دریافت نکــردن مالیات از افراد شــهیر 
و متمولی کــه جزو دهک هــای بالایی جامعه هســتند، عادلانه 
است؟ درحالی که دهک های پایین جامعه باید به محض دریافت 
حقوقشان مالیاتشــان را بپردازند، چه منطقی مالیات نگرفتن از 
ثروتمندانی را که خودروهای آخریــن مدل و خانه هایی همچون 
قصر دارند، توجیه می کند؟ اگــر قانون پرداخت مالیات گروه های 
انتشاراتی، مطبوعاتی، فرهنگی و هنری اصلاح شود، مسلما افرادی 
از این گروه ها که درآمد کمتــری دارند، باید کمتر مالیات بدهند. 
اما وقتی هنرپیشه ای قراردادی چند میلیاردی برای بازی در یک 
 سریال نمایش خانگی می بندد که هیچ حاصل هنری و فرهنگی ای 
جز سود مالی برای خود بازیگر ندارد، چرا باید از پرداخت مالیات 

معاف شود؟
یکی از خلأهای قانونی در قانون مالیات این 4 گروه، مسثتنی کردن 
افرادی با سقف خاصی از درآمد اســت. درحالی که اگر همه افراد 
موظف باشند با هر ســطح درآمدی مالیات خود را بپردازند، دیگر 
برای دانه درشت هایی که از شهرت و روابط خود برای گریختن از 
پرداخت مالیات سود می برند، جای فراری باقی نمی گذارد. دستیار 
کارگردان یا ناشــری کوچک و مســتقل یا بازیگر غیرچهره تئاتر 
باید متناسب با درآمد اندک شــان مالیات بدهند و سلبریتی هایی 
هم که حتی از صفحات مجازی شــان پول پــارو می کنند، باید به 
نســبت درآمدشــان مالیات پرداخت کنند. وزیر ارشاد در برنامه 
»جهان آرا« در این باره گفته: »نظــام مالیاتی باید عادلانه و بدون 
تبعیض باشد؛ مالیات حقی عمومی اســت که باید پرداخت شود. 
مالیات سلبریتی ها باید در قانون مالیات های مستقیم اصلاح شود، 
نه در لایحه بودجه مورد بحث قرار بگیرد.« هرچند مجلس فعلی 
سال گذشته بر سر قانون مالیات سلبریتی ها کوتاه آمد، شاید اگر 
دولت عزمی راســخ در اصلاح این قانون از خود نشان دهد، دیگر 
سلبریتی ها نتوانند برای برخورداری از حقی نامشروع جنگ روانی 
راه بیندازند و شبکه های اجتماعی را تحریک کنند و خود را قربانی 
جلوه دهند. حالا وقت آن است که کم کاری ها و سهل انگاری های 
دولت های پیشین را جبران کرد و حق مردم را به مردم بازگرداند.

پایان پیک نیک به خرج مردم
اظهارنظر وزیر ارشاد درباره پرداخت مالیات سلبریتی ها

اینگمار برگمان هم باید مالیاتش را به کشورش پرداخت می کرد

سرنوشت مبهم
عیاری در اکران »رکر« موفق می شود؟

 کیانــوش عیاری برای ســاخت 

چهره
چهاردهمین فیلم سینمایی خود، 
پروانه ساخت گرفت. فیلمسازی 
که 2 فیلم قبلی اش اکران نشد و سریال جدیدش 

هم از تلویزیون پخش نشد.

عطاران در »رکر«
هفته آخر شــهریور ماه بود که کیانوش عیاری، 

فراخوانی برای فیلم تازه اش منتشر کرد.  
 گروه ســازنده »رکر« بــا انتشــار فراخوانی از 
علاقه مندان و هنرجویان بازیگری سینما و تئاتر 
در بازه ســنی 1۵ تا 40 ســال دعوت کرده اند تا 
عکس و ویدئویی کوتاه ارســال کنند. یک ماه از 
زمان انتشار فراخوان دعوت به بازیگری گذشته و 
قرار است کیانوش عیاری پس از 6 سال دوری از 

سینما، با »رکر« به سینما برگردد. 
پیش تر رضا عطاران به عنوان یکــی از بازیگران 
اصلی فیلم معرفی شــده بود. فیلمبرداری این 
فیلم که در مرحله پیش تولید قرار داشت، شروع 

می شود.

توقف در »کاناپه«
عیاری که آخرین فیلم ســاخته شــده اش با نام 
»کاناپه« از سال 1۳9۵ تاکنون همچنان توقیف 
شده است، قصد دارد یک فیلم سینمایی جدید با 
نام »رِکر« به تهیه کنندگی رضا رخشان بسازد، 

فیلم پروانه ســاختش را گرفته اســت. هر چند 
تابستان 2 ســال قبل خبرهایی درباره این فیلم 
عیاری با بازی رضا عطاران منتشــر شــده بود. 
رخشان که در فیلمبرداری و عکاسی سینما هم 
سابقه دارد، پیش تر فیلم های کمدی »هزار پا« به 
کارگردانی ابوالحســن داوودی و »ضد گلوله« به 
کارگردانی مصطفی کیایی را تهیه  کرده اســت. 

این پروانه ساخت در حالی صادر شده که می توان 
گفت عیاری جزو معدود فیلمسازان مطرح است 
که در 10 ماه گذشته مجوز تولید یک فیلم جدید 

دریافت کرده است.

ناکام در تلویزیون
عیــاری در حالی چهاردهمین فیلم ســینمایی 

خود را کلیــد می زند که هم در پخش ســریال 
تازه اش )87متر( به نتیجه نرسید و هم نتوانست 
بعد از »خانه پــدری«، »کاناپه« را هم روی پرده 
ببرد.  عیاری در 4 ســال گذشته مشغول ساخت 
ســریالی با نام »87 متر« برای تلویزیون بود که 
از سال گذشته آماده پخش شد ولی با وجود آنکه 
در مقاطعی، زمان پخش این ســریال اعلام شد، 
هنوز مجوز رفتن روی آنتن ســیما را پیدا نکرده 
است. قرار بود هفته دوم مردادماه سال گذشته، 
این ســریال روی آنتن شــبکه یک برود، اما این 
کار صورت نگرفت و در نهایت عنوان شد که بعد 
از اربعین همان سال، روی آنتن می رود. ولی باز 

هم خبری نشد. 
»87متــر« عیاری به نظر می رســد سرنوشــت 
مشابهی همچون »سرزمین کهن«، ساخته یکی 
دیگر از کارگردان های سینما یعنی کمال تبریزی 

داشته باشد.

کت چرمی هم می آید
همچنین در همین جلسه ای که برای فیلم »رکر« 
پروانه ساخت صادر شده اســت. شورای صدور 
پروانه ساخت آثار سینمایی در جلسه اخیر خود با 
ساخت فیلمنامه  »کت چرمی« به تهیه کنندگی 
سیدمحسن )کامران( حجازی، کارگردانی حسین 
میرزامحمدی و نویسندگی مسعود هاشمی نژاد 

نیز موافقت کرده است. 

چرا سلبریتی ها مالیات نمی دهند؟
به همین سادگی    در کمال خونسردی

چــرا نبایــد افــرادی کــه به عنــوان ســلبریتی در جامعه 
شــناخته شــده اند مالیــات بپردازنــد؟ قرار دادن قشــری 
که درآمدی بســیار قابل توجــه دارد، زیر عنــوان هنرمند، 
 درواقع راهی اســت برای آنچه فرار مالیاتی نامیده می شــود.

 این فــرار مالیاتی البته کاملا قانونی اســت؛ قانونی که به نفع 
گروهی که با هر متر و معیاری ثروتمند محسوب می شود، مورد 
تفســیر قرار می گیرد. هروقت صحبت از مالیات هنرمندان به 
میان می آید، عــده ای پای فلان خوش نویس ســاکن در یک 
شهرستان کوچک یا مثلا دستیار فیلمبرداری که سالی یک یا 
2فیلم کار می کند را پیش می کشند. همه می دانیم که اکثریت 
جامعه هنری کشور، چه شرایطی را دارند؛ گروهی که همیشه 
در داستان مالیات هنرمندان در جلوی صف قرار داده می شوند 
تا آقا و خانم سلبریتی هم به بهانه  آنها همان کاری را سروسامان 
بدهند که همیشــه در انجامش موفق بوده انــد: فرار مالیاتی 

به صورت قانونی.
جالب اینکه عده ای هم در توجیه این تبعیض و ظلم آشــکار 
می گویند مگر کل سلبریتی ها چند نفر هستند؟ چنان که گویی 
قلت مشروعیت می آورد؛ مشــروعیت برای ندادن مالیات بر 
درآمد های افسانه ای چیزی جز تداوم ظلم نیست. سوپراستاری 
که سالانه چند میلیارد درآمد دارد، ریالی مالیات نمی دهد، ولی 
یک کارگر یا کارمند که درآمد ســالانه اش هم کمتر از درآمد 
ماهانه آقا یا خانم سوپراســتار اســت، باید مالیاتش را تا ریال 
آخر پرداخت کند. موضوع به این واضحی، صراحت و سادگی، 
همیشه با خلط مبحث، حاشیه، جنجال و تعمیم دادن وضعیت 
هنرمندان آســیب پذیر به کل جامعه هنری پیش رفته است. 
درباره منبع مالی درآمد های عجیب و غریب سلبریتی ها هم 
حرف و حدیث بسیار است. بازیگری که با حقوق ناقابل ماهی 
یک میلیارد تومان در یک سریال نمایش خانگی حضور می یابد و 
بعد مشخص می شود سرمایه سریال از راه های نامشروع تامین 

شده است که این خود داستان دیگری است.
این را هم باید گفت تقریبا در همه جای دنیا، برخی از سلبریتی ها 
می کوشند تا مالیات کمتری بپردازند و البته برخورد با ماجرای 
فرار مالیاتی با جدیت و حساســیت دنبال می شود . مقام های 
قضایی حکم های ســنگین برای ســلبریتی های فــراری از 
مالیات صادر می کنند؛ ضمن اینکه جامعه هم نســبت به این 
موضوع حساس اســت و جایگاه اجتماعی و اعتبار فردی که 
مالیات نمی دهد هم خدشــه دار می شود. مثال های فراوانی از 
ســلبریتی های عرصه های مختلف که دچار مشکلات عدیده 

ناشی از فرار مالیاتی شده اند، می توان زد.
البته که موضوع مالیات هم باید در جامعه نهادینه شود. وقتی 
برخی از پزشکان فقط در ازای دریافت پول نقد، حاضر به ویزیت 
بیماران هستند و در کمال آرامش و خونسردی و بدون ذره ای 
شرم، اصرار بر این عمل دارند، یعنی چنین موضوع در جامعه ما 

به عنوان رفتاری غیرمسئولانه و ظالمانه جانیفتاده است.
شاید به همین دلیل است که سلبریتی ها به راحتی و به عنوان 
هنرمند و در پوشش فعالیت فرهنگی از پرداخت مالیات پرهیز 
می کنند و در این زمینه قانون هم که نیازمند تفسیر مجدد است، 
حق را به آنها می دهد؛ به همین راحتی و در کمال خونسردی، 
فردی که اصطلاحا پولش از پارو بالا می رود یک ریال هم مالیات 
نمی دهد، ولی معلم، استاد دانشگاه و روزنامه نگاری که درآمد 
مشخص و معمولا محدودی دارد قبل از پرداخت حقوق، ابتدا 

مالیاتش کسر می شود.
در مورد مالیات سلبریتی ها به راه های فرار از آن هم اشاره شده 
است. طبیعتا قشری که عادت کرده مالیات ندهد از هر تلاشی 
برای گریز فروگذار نمی کند و نمی شود به بهانه راه های فرار از 

پرداخت مالیات، ماجرا را به فراموشی سپرد.
داستان مالیات ندادن سلبریتی ها به جز اقدامات لازم قانونی 
نیاز به فرهنگسازی  هم دارد و پیش نیازش هم تغییر نگاه جامعه 
به موضوع مالیات است. وقتی فرار از مالیات، زرنگی محسوب 
می شود و نه خلاف، چرا نباید فلان هنرپیشه خوش رنگ و لعاب 
مالیات بدهد؟ او چه تفاوتی بــا جراحی که با گرفتن پول نقد، 
دســت به جراحی می زند دارد؟ گویی همه ثروتمندان در یک 
کشتی نشسته اند و با خیال آسوده به راه خود ادامه می دهند . 
این همان داستان تلخی اســت که از یک کارگر ساده پولی به 
خزانه دولت سرازیر می شود، ولی ســلبریتی عرصه سینما و 
تلویزیون، مثل آب خوردن مالیات نمی دهد و همیشه هم حق 
به جانب است و در فضای مجازی در حال واکنش نشان دادن به 
هر موضوع با ربط و بی ربطی. البته که فرار مالیاتی سلبریتی ها 
در پوششی قانونی صورت می گیرد؛ به همین سادگی و در کمال 

خونسردی.

اکران فیلم های ایرانی در روسیه
رئیس سازمان سینمایی کشور در دومین روز سفر خود به 
مسکو در راستای تقویت و حمایت از ظرفیت های پخش و 
 توزیع و شبکه اکران و عرضه محصولات سینمای ایران در 
نشستی با مدیران هلدینگ گازپروم مدیا پیرامون توسعه 
همکاری  ها تبادل نظر کرد. به گزارش همشهری، در این 
نشست مقرر شد هلدینگ گازپروم مدیا و سازمان سینمایی 
با امضای تفاهمنامه در آینــده ای نزدیک با هدف تقویت 
همکاری ها در زمینه فرهنگ و هنر روسیه و ایران ازجمله 
تولید فیلم، سریال مشترک و پخش فیلم های ایرانی در 
شبکه های مختلف این هلدینگ اقدام کنند. محمد خزاعی، 
رئیس سازمان ســینمایی در این نشست از ظرفیت های 
تولید فیلم و سریال ایران گفت: هلدینگ گازپروم مدیا از 
گستردگی شبکه های بزرگی در حوزه های مختلف اعم 
از تولید فیلم  و ســرگرمی، پخش و توزیع و ظرفیت های 
رسانه ای و تلویزیونی برخوردار است. وی ادامه  داد: امروز 
همه کشورها درگیر رسانه ها و شبکه های ارتباطی هستند. 
معتقدیم جنگ نظامی در کشورها کاهش یافته و جنگ 
رسانه ای آغاز شده اســت بر این اســاس همه کشورها 
تلاش می کنند براســاس روایت های خود، هویت شــان 
را حفظ کنند. وی با اشــاره به تحریم روســیه از ســوی 
 غرب اظهار کرد: ایران و روســیه می توانند از این فرصت

پیش آمده بیشترین بهره برداری را داشته باشند. در عین 
حال، خلأ آثار نمایشی روســیه در ایران محسوس است 
و متقابلا جای خالی ســینمای ایران  در روسیه نیز حس 
می شــود و با توجه به اشتراکات بســیار 2کشور در کنار 
مسائل اقتصادی و سیاسی، رســالت فرهنگی در نزدیک 

کردن2ملت ایران   و روس به هم بر دوش همه ماست.

تئاتر

فیلم کوتاه

نمایشگاه

یادداشت

30کشور متقاضی حضور در 
جشنواره نمایش عروسکی

بیش از 1۳0 اثر نمایشــی از ۳0 کشور مختلف جهان، برای 
حضور در نوزدهمین جشنواره بین المللی نمایش عروسکی 
تهران-مبارک اعلام آمادگی کرده اند. به گزارش همشهری، 
ســتاد اجرایی نوزدهمیــن جشــنواره بین المللی نمایش 
عروســکی تهران-مبارک اعلام کرد: درپی انتشار فراخوان 
جشنواره در ســایت یونیمای جهانی، بیش از 1۳0 نمایش 
از 100 گروه نمایشگر عروسکی بین المللی ۳0 کشور جهان 
به دست ستاد جشنواره رسیده است. براساس این گزارش، 
بیشترین تعداد گروه متقاضی از کشورهای ایتالیا، اسپانیا، 
بلغارستان، ارمنستان، هند، روسیه، یونان و برزیل بوده اند. این 
گزارش می افزاید: پس از انتشار فراخوان جشنواره در سایت 
یونیمای جهانی به ۳ زبان، بــا همکاری امور بین الملل اداره 
کل هنرهای نمایشی و همراهی بیش از 10 نفر از نمایشگران 
عروسکی فعال در حوزه بین الملل، بیش از 1۳0 نمایش، فیلم 
اثر و تقاضای حضور خود را به ستاد جشنواره ارائه کرده اند. 
ستاد جشــنواره در حال بررســی آثار و رایزنی با گروه های 
متقاضی جهت انتخاب بهترین نمایش هــا برای دعوت به 
جشنواره با توجه به کیفیت آثار، افزودن جنبه های آموزشی 

و ایجاد تنوع برای مخاطبان نمایش عروسکی است.

خط قرمزهای دبیر جشنواره فیلم کوتاه
مهدی آذرپندار در نشســت خبری ســی  ونهمین جشــنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران که قرار است از 27 مهر ماه برگزار شود، 
به نخستین نکته ای که اشاره کرد، پایبندی به خط  قرمزهاست. 
به گزارش همشهری، دبیر جشنواره فیلم کوتاه تهران در جمع 
خبرنگاران گفت: »من در حوزه اخلاقی به خط قرمزهایی مقید 
هستم که ابایی هم ندارم بگویم مخالف آن جریان هستم، چون قرار 
نیست من  بخشی از یک موج باشم، به خصوص آنکه این جشنواره ها 

تمام می شوند و من قرار است جای دیگری پاسخگو باشم.«
او به شــکل صریح عنوان کرد: »مضامین ممنوعه در جشنواره 
امسال درباره دگرباش ها و اقلیت های جنسی است که نه می توانیم 
با این موضوع، فیلم بپذیریم و نه می خواهیم چنین کاری را انجام 
دهیم. همچنین مقوله کودک کشی و خشونت درباره کودکان جزو 
مسائلی است که روی آن سختگیری و حساسیت داریم، به ویژه 
آنکه می بینیم یک آموزشگاه سینمایی اصلا این مقوله را سفارش 
داده درحالی که در همه جای دنیا با این موضوع با حساســیت 
برخورد می شود.  باید تلاش کنیم دست کم مسئله حقوق بشری 
را در این مورد رعایت کنیم. این موضوع در فیلم کوتاه، ترند شده 
و به هیأت انتخاب پیشنهاد دادیم که اگر چنین روایتی در فیلمی 
تکان دهنده بود بررسی کنند که آیا از شدت موضوع است یا قدرت 

فیلمسازی کارگردان.«
آذرپندار همچنین با اشــاره به موضوعات سیاسی در جشنواره 
امسال گفت: »از اعلام تا اعمال فاصله زیاد است و ما اصلا با تعداد 
زیادی فیلم در بخش سیاسی مواجه نیستیم ولی عجیب است که 
در موضوع دگرباش ها به اندازه انگشــتان 2 دست، فیلم داریم. با 
این حال درباره بررسی تولیدات سیاسی باید در جشنواره قضاوت 
کرد، چون اعلام آن به اعمالش لطمه می زند. ما در حوزه عدالت 
آموزشی و کارگری اصلا فیلم نداریم، اما از آن سو در بخش اخلاقی 

و زناشویی و موضوع های شاد،  زیاد فیلم داریم.«

»بی همگان« مهر ماه می آید

مجموعه تلویزیونی »بی همگان«، مهرماه1401 روی آنتن 
شبکه ۳ سیما می رود.

به گزارش همشــهری  تصویر برداری مجموعــه تلویزیونی 
»بی همگان« بــه تهیه کنندگی مهران مهــام و کارگردانی 
بهرنگ توفیقی و اصغر هاشمی، از گروه فیلم و سریال شبکه 

۳ سیما این روزها در حال انجام است.
به گفتــه مهران مهــام، تهیه کننده »بی همــگان«، حدود 
90درصد از تصویربرداری این مجموعه تلویزیونی انجام شده 
اســت و گروه به زودی راهی لوکیشن های دارآباد و فرودگاه 

می شود.
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